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Évszázados hagyománya van
VADÁSZAT Készül az új törvény, amely megkönnyítheti a tókörnyéki vadászok helyzetét is
Végh Nóra Judit

szerkesztoseg@plt.hu

A Velencei-tónál különösen
fontos a vadászati kultúra,
amely évszázados hagyo-
mányokra tekint vissza:
már gróf Nádasdy Ferenc
nagyszabású agárdi vadá-
szatai is híresek voltak. A
vadászat jelenlegi szabá-
lyozásának és helyi lehe-
tőségeinek jártunk utána.

– Szerencsésnek mondhat-
juk magunkat, hiszen Fejér
megye növényzete, dombor-
zata és vizei számos lehetősé-
get kínálnak az itt élő vadá-
szoknak – értékel Schmidt Jó-
zsef, a Gurgyal-völgye Va-

dásztársaság elnöke. Az általa
vezetett egyesület 25 fővel,
megközelítőleg 5200 hektá-
ron működik a Velencei-tó
déli részén, tehát Agárdon,
Gárdonyban, Velencén és Ká-
polnásnyéken. Az elnök hoz-
zátette: a vadászat nagy ha-
gyománnyal rendelkezik a
környéken. Gróf Nádasdy Fe-
renc, aki már gyermekkorától
a vadászat rajongója volt, az
1848-49-es forradalom és
szabadságharc után kialakult,
rendkívül zavaros vadászati-
vadgazdálkodási jogviszo-
nyok rendezésének élharcosa
lett. A gróf a vadászatnak
szinte minden módját kedvel-
te és űzte: nagyszabású agárdi
vadászatai már az 1860-as

években híresek voltak. Otta-
ni kastélya adott otthont pél-
dául az első hazai agancskiál-
lításnak is.

Schmidt József arról is be-
szélt, hogy a Velencei-tó kör-
nyékén mindig kiemelt fi-
gyelmet fordítottak a termé-
szet- és a vadak védelmére. A
vadonélő állatok létszámát is
vadgazdálkodási szempontok
szabályozzák.

– Sokszor foglalkozunk
olyasmivel, ami nem tartozna
az alapfeladataink közé, mint
például a fatolvajok felderíté-
se, az illegális szemétlerakás
megakadályozása, és még
számtalan olyan tevékenység,
amely a helyi lakosok érdeke-
it szolgálja – mutatott rá.

A vadásztársaság elnökét a
hatályos szabályozásról is
kérdeztük. Mint kifejtette,
ezek alapjai is gróf Nádasdy
Ferenc munkásságához köt-
hetők, aki az 1881-ben mega-
lakult Országos Magyar Va-
dászati Védegylet felállításá-
nak kezdeményezője, az egy-
let létrejöttekor pedig a tagok
egyhangú szavazatával alapító
elnöke is volt.

Az egyesület egyik fő cél-
ját jelentette, hogy a törvény-
hozásban a kor legmoder-
nebb, ugyanakkor szakmailag
maximálisan megalapozott és
időtálló vadászati törvényét
tudják megalkotni.

– Eredményességüket jelzi,
hogy az 1883-ban megszüle-

tett jogszabály lényegében
nyolc évtizeden át, 1961-ig
hatályos maradt. A kérdés
azonban ismét időszerű, je-
lenleg is folyik a munka az új
Vadászati Törvény megalkotá-
sa kapcsán –
tette hozzá.

A végre-
hajtási rende-
let a Magyar
Közlöny
2016. márci-
us 2-án meg-
jelent 28.
számában ta-
lálható (A
vad védelmé-
ről a vadgaz-
dálkodásról,
valamint a
vadászatról
szóló 1996.
évi LV. tör-
vény végre-
hajtási szabá-
lyáról szóló
79/2004. (V.4.) FVM rendelet
módosításáról), a végleges
törvényszöveg 2017. március
1-től hatályos, ennek alapel-
veit a három legfőbb érdek-
képviselet: az Országos Ma-
gyar Vadászkamara, az Orszá-
gos Magyar Vadászati Véd-
egylet, valamint a Nemzeti
Agrárgazdasági Kamara
együtt dolgozta ki. Ez már a
körülmények változására is
reagál, például arra, hogy mó-
dosult az éghajlat, a vadállo-
mány, a vadászati szokások, a
földtulajdonosok összetétele.

Kutai Gábor, a Pázmándi
Vadásztársaság elnöke a Ve-
lencei-tó környéke vadászati
hagyományainak jelentőségét
hangsúlyozva elmondta: tár-
saságukban 39 fő 6250 hektá-
ron műveli e tevékenységet,
amelynek nagy része mező-
gazdasági terület, kisebbik ré-
sze pedig erdős vidék.

– Sok problémát okoz a
vad–gépjármű ütközés, ami
elég gyakori a sztrádákon. Az
ilyen jellegű esetek nagy ter-
het rónak a vadászokra, mert
bár nem mi tehetünk róla,

mégis minket
perelnek –
vetett fel az
elnök egy
problémát.

Az új sza-
bályozás akár
erre is meg-
oldást jelent-
hetne, hiszen
vadkárnak az
okozott kár
tíz százalékot
meghaladó
része minő-
sül. Az új
szabályozás
arra is kitér,
hogy a vadá-
szatra jogo-
sult köteles

eleget tenni a jóváhagyott
éves vadgazdálkodási tervben
előírt elejtési számoknak, kü-
lönben a következő vadászati
évben a bekövetkezett vadkár
teljes egészében őt terheli.
Nem tér ki viszont az új tör-
vény az országutakon előfor-
duló ütközésekre, pedig azok
komoly költséget vonnak ma-
guk után.

– Az autópálya nem va-
dászterület, sőt kerítéssel vé-
dett. Mivel azt feltételezzük,
hogy a megvásárolt autópá-
lyamatrica révén biztosan
közlekedhetünk a megenge-
dett legnagyobb sebességgel,
és nem találkozunk váratla-
nul, a pályára kerülő vadak-
kal, szerintünk a felelősség és
a kötelezettség az autópálya-
kezelőnél van. A kerítések fo-
lyamatos ellenőrzése és javí-
tása az ő feladatuk – fejtette
ki kérdésünkre Kutai Gábor.Vadkacsák a Fertőn. Fejér megye növényzete, domborzata és vizei számos lehetőséget kínálnak az itt élő vadászoknak
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Schmidt József, a Gurgyal-völgye
Vadásztársaság elnöke. Az
egyesület a fatolvajok, az illegális
hulladéklerakók ellen is tesz

A Velencei-tó környékén mindig kiemelt figyelmet fordítottak a természet- és a vadak védelmére a vadásztársaságok. A vadonélő állatok számát is vadgazdálkodási szempontok szabályozzák



Színvonalasabb lesz a központi ügyelet
Helyi orvosok kezdemé-
nyezésére fogadott el szán-
déknyilatkozatot május 11-
én a gárdonyi önkormány-
zat, amelynek értelmében
a város csatlakozni kíván a
Velencei Központi Ügyeleti
Társuláshoz. A csatlakozást
szükségessé teszi az ügye-
letbe beosztható orvosok
számának csökkenése.

A probléma nem új keletű.
Az utóbbi években is csak
„külsős” kollégákkal sikerült

felállítani az ügyeleti sort –
mondta el megkeresésünkre
Kalmár József, az ügyelet
szakmai felügyeletét ellátó
orvos.

A gárdonyi ügyelet nem
szűnik meg, hanem csatlako-
zik a 2,6 kilométer távolságra
található Velencei Központi
Ügyelethez. Az új helyen gár-
donyi orvosok is ügyelnek
majd, és az ügyelet fenntartá-
sához Gárdony is hozzájárul.

Nálunk jóval gazdagabb
országok sem engedhetik meg

maguknak, hogy két-három
kilométerenként központi
ügyeletet tartsanak fenn –
mondta el Kalmár doktor, aki
hozzátette:

– Az új helyen magasabb
szakmai színvonalú ügyeletet
tudunk működtetni, több or-
vossal. A rendelőintézetben
megtalálható a gyógyszertár
és a mentőszolgálat is. A hí-
vásokat mentős diszpécser fo-
gadja, aki ezáltal össze tudja
hangolni az ügyelet és a men-
tőszolgálat munkáját.

A szándéknyilatkozatot
május 11-én elfogadta a gár-
donyi önkormányzat. Jelenleg
az önkormányzatok közötti
tárgyalások és a különböző
engedélyek beszerzése zajlik.

Velencei-tó – A mel-

léklet a Fejér Megyei Hír-

lap szerkesztőségében ké-

szült a Velencei-tavi Kis-

térségért Alapítvány

megbízásából
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Elindult a tónál
a horgász idény
Nagy Zsóka

Már 14. alkalommal ren-
dezték meg a Magyar Or-
szágos Horgász Szövetség
(MOHOSZ) Velencei-tavi
évadnyitóját május 21-én.
A 2003-ban indult progra-
mot az akkoriban is méltán
népszerű velencei-tavi par-
ti, valamint csónakos hor-
gászat és az ezzel szorosan
összekapcsolódó horgász-
és hallé főzőverseny iránti
lelkesedés hívta életre.

Az utóbbi években ugyan
családiasabb a rendezvény,
mint korábban, ez nem a lel-
kesedés hiányát jelenti, csu-
pán azt, hogy azóta a prog-
ramkínálat igencsak kibővült
a tó partján, hiszen 14 évvel
ezelőtt nem volt még például
Velencei-tavi Hal-, Vad-, Bor-
és Pálinkafesztivál.

Ami igazán népszerű és si-
keres volt az idei évadnyitón,
az a gyerekeknek szervezett,
horgászattal összefüggő öt-
próba, amit hagyományterem-
tőnek szántak a szervezők. A
jövőben is szeretnék ugyanis
megrendezni, és a Horgász-
suli programmal együtt orszá-
gos jelentőségűvé felfejlesz-
teni. Az évadnyitón egy ter-
metes, jelölt pontyot is a víz-
be bocsátottak, amelynek sze-
rencsés jövőbeni horogra ke-
rítője jutalomban részesül a
MOHOSZ Velencei-tavi ki-
rendeltségén.

– Persze ezen kívül is
rendszeresen helyezünk a tó-
ba jelölt halakat, amelyeket,
ha sikerül visszafogni, jobban

megismerhetjük a telepített
halak vándorlási szokásait, a
halak növekedését a Velencei-
tóban, a telepített állományok
visszafogási ritmusát. Sokat
megtudhatunk a telepítéseink
hatékonyságának javítási le-
hetőségeivel kapcsolatban, el-
sősorban a telepítendő hal
méretét, a telepítés helyét és
idejét illetően – mondta el
Sarf György, a MOHOSZ Ve-
lencei-tavi kirendeltségének
munkatársa, aki megjegyezte:
mindenkit arra buzdítanak,
küldje el a szervezetnek a je-
lölt halak kifogásának para-
métereit, azaz, hogy hol, mi-
kor és mekkora halat sikerült
kifogniuk.

Hazánk egyik legszebb és
egyben harmadik legnagyobb

természetes állóvizének hor-
gászata országos jelentőség-
gel bír. A MOHOSZ, mint
horgászati vízhasznosító leg-
fontosabb vízterülete ez,
amelynek jelentősége sokkal
inkább presztízs, mint gazda-
sági természetű.

Egy termetes, jelölt pontyot is a vízbe bocsátottak, amelynek
szerencsés jövőbeni horogra kerítője jutalomban részesül
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A bográcsokban jóféle hallé
rotyogott
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Elismerés a mentőknek

Dr. Paulikovics Elemér-
díjban részesült a Velencei
Mentőállomás kollektívája a
mentés és a betegszállítás
területén a betegekért vég-
zett példaértékű munkája el-
ismeréseként. A díjat a 35.
Bicskei Napok keretében

megrendezett megyenapi
díszközgyűlésen, május 20-
án adta át Molnár Krisztián,
a Fejér Megyei Közgyűlés
elnöke.

Az elismerést Muharos
Attila állomásvezető vette
át az ünnepségen.

A kollektíva nevében Muharos Attila állomásvezető vette
át a kitüntető díjat Molnár Krisztián megyei elnöktől
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Megújul a Madárvárta
FEJLESZTÉS Meg kell felelni a modern kor támasztotta kihívásoknak
Takács Erzsébet

szerkesztoseg@plt.hu

Megújul az agárdi Chernel
István Madárvárta, a munkát
a jövőben új kuratórium fel-
ügyeli. A három alapító, if-
jabb Radetzky Jenő, a Ma-
gyar Madártani és Termé-
szetvédelmi Egyesület, illetve
a Szociális és Gyermekvédel-
mi Főigazgatóság „Termé-
szetvédelem és hazafias ne-
velés” Alapítványa tulajdo-
nában lévő ingatlanban ha-
marosan modern és inter-
aktív programok várják az
érdeklődőket.

A Velencei-tó madárvilá-
gának megismerésével kap-
csolatos programokat kínál a
Madárvárta, amely idén még
a megszokott rendben végzi
munkáját. A megújult kurató-
rium azonban már az első
szezon idején azon dolgozik,
hogy a modern kor kihívásai-
nak és a Madárvárta szellemi-
ségének megfelelően az eddi-
gieknél is több látogatót fo-
gadhasson.

– A székesfehérvári Szoci-
ális és Gyermekvédelmi Fői-
gazgatóság ugyan támogatja
az intézményt, de el nem tart-
hatja. Ezért az a cé-
lunk, hogy támogató-
kat és pályázati forrá-
sokat nyerjünk meg a
működtetéshez és a
programok szervezé-
sére. Küldetésünk,
hogy a látogatókat a
természetvédelmen
keresztül hazaszeretetre is ne-
veljük. Ebben az értelemben
követjük az alapító Radetzky
Jenő szellemiségét – fogalma-
zott Szolnoki Gábor, a kurató-
rium új elnöke, egyben Tár-
nok polgármestere a testület
első ülés után. Szükség van
azonban a megújulásra is,
mint fogalmazott: habár a pa-
latábla és az interaktív tábla
egyaránt az oktatást szolgálja,
más-más formában, más-más
korban teszi azt. A Madárvár-
ta fejlesztésére is szükség
lesz, hogy az megfeleljen a
modern kor által támasztott
kihívásoknak, és a megsze-
rezhető tudást még érdeke-
sebb programokon, interaktív
módon és eszközökkel adhas-
sák át.

– A kuratórium az ornito-
lógia, a természetvédelem és
más, ahhoz közelálló tudomá-
nyágak képviselőiből állt
össze. Segítségükkel szeret-
nénk felhívni a gyermekek fi-
gyelmét a természet- és ma-
dárvédelemre – mondta a ku-
ratórium elnöke, jelezve, a
szakmai munka záloga a ku-
ratórium új összetétele. Hoz-
zátette, az alapítvány alapvető
célja a nevelés, így elsősor-
ban gyermekcsoportok foga-

dására rendezkednek be. De
gazdálkodásuk érdekében,
nyitott intézményként minden
érdeklődőt szívesen látnak.
Szeretnék, ha a Madárvárta
turisztikai célpontként is fel-
kerülne a Velencei-tó térképé-

re. A kuratórium már a mos-
tani szezonban elindítja a kö-
vetkező évi, megújult pro-
gramkínálat előkészítését.

A megújítás záloga az új
kuratóriumon túl, hogy a Fe-

jér Megyei Önkormányzatot
megillető alapítói joggyakor-
lás a Szociális és Gyermekvé-
delmi Főigazgatóság kompe-
tenciájába került, és már ala-
kul is egy környezeti-nevelési
program állami gondoskodás-

ban részesülő gyerme-
kek számára, aminek
segítségével a jövőben
ők is bekapcsolódhat-
nak a Madárvárta életé-
be. A megújult és aka-
dálymentesített létesít-
mény helyzete lehetővé
teszi továbbá, hogy

óvodások, egyetemisták,
mozgássérültek és vak diákok
egyaránt hasznosan és kelle-
mesen töltsék el idejüket a
parton. A közelben lévő Ve-
lencei-tavi Vízi Sportiskolával

kialakuló együttműködés pe-
dig a természeti értékek, a
sport és a rehabilitációs funk-
ciók közös kiaknázására te-
remt lehetőséget.

A Madárvárta épületét öt
évvel ezelőtt újította fel a gár-
donyi önkormányzat, azóta
minden szezonban fogadnak
érdeklődőket. Hétköznap
többnyire iskolás turnusok lá-
togatják, hétvégén pedig in-
kább az arra járó turisták. A
Madárvártában nem csupán
egy-egy érdekes madárfajt
kaphatnak lencsevégre az ér-
deklődők, de akár madárete-
tőt is építhetnek. Programokat
és túrákat május elejétől egé-
szen az októberben megren-
dezett európai madármegfi-
gyelő napokig tartanak, ami-
kor nyílt nap alkalmával min-
den évben lezárják a szezont.

A Madárvárta ideális kiin-
duló bázist jelent a térségbe
érkező, a környék természeti
értékei és látványosságai iránt
érdeklődő turisták számára,
őket csábítja ide a Madárvárta
előtt elhaladó kerékpárút is.
Innen a közeli természetvé-
delmi területeket, mint a
Dinnyési-fertőt, a Velencei-
hegységet, a Madárrezervátu-
mot bemutató vízi és gyalo-
gos túrák indulnak igény sze-
rint.

Kutatóközpont és gyakorlati hely

A Madárvártát – amelyet
50 évvel ezelőtt, az ornito-
lógus születésének száza-
dik évfordulóján nevezték
el Chernel Istvánról – idő-
sebb Radetzky Jenő alapí-
totta és vezette 1991-ben
bekövetkezett haláláig. A
Madárvárta három fő célt
tart szemelőtt azóta is: ter-
mészetvédelmi-madártani
kutatóállomásként, látoga-
tóközpontként és termé-
szetismereti oktatóköz-
pontként egyszerre
működik.
Az ebben rejlő lehetősége-
ket ismertre fel a Szociális
és Gyermekvédelmi Fői-
gazgatóság azzal, hogy
mint jogutód alapító, az
állami gondoskodásban
lévő gyermekek környezeti
nevelését a tóparton igyek-

szik megvalósítani.
Az alapítvány feladata töb-
bek között a fiatalok ter-
mészettudományos, illetve
madártani és természetvé-
delmi irányú képzése, de
lehetőséget biztosítanak a
tanár szakos egyetemisták,
főiskolások számára is nyá-
ri szakmai gyakorlatuk
hasznos eltöltésére. A Ma-
dárvárta ápolja továbbá a
néhai Radetzky Jenő szel-
lemi hagyatékát, feldolgoz-
za korábbi kutatási anya-
gait is, és az érdeklődő kö-
zönség számára madártani-
természetvédelmi előadá-
sokat tart. Egyetemekkel,
főiskolákkal együttműkö-
désben pedig faunisztikai
felmérések, populáció-öko-
lógiai vizsgálatok folynak a
Madárvártában.

A kuratórium tagjai a Madárvártánál. A tervek szerint jövőre már új programokkal várják a látogatókat
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A kuratórium
tagjai:

● Szolnoki Gábor, elnök
● Salacz Nóra
● Kiss Péter
● Majoros Gábor
● Haraszthy László
● Lendvai Gábor
● Deresné Tanárki MáriaTámogatókat, pályázatokat

kell megnyerni
a működtetéshez



Agárdon kedvező áron értékesítünk étkezési,
valamint befőttnek és lekvárnak való

meggyet (június közepétől)
kajszibarackot (július elejétől)
szilvát (július közepétől)

Nagyobb tételekre előzetes rendelést is
felveszünk, a cefrének való gyümölcsöt igény
szerint helyben magozzuk is.
Ugyanitt: meggy szedd magad!

Agárdi Aratrum Kft.

Agárd, Bikavölgyi út

(Zichyújfalu felé vezető út mentén,

a Simon Panziónál)

Telefon: 06-30-9567652

Hamarosan itt a gyümölcsszezon
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Partvédművek: több
milliárdos pályázat

Az Országos Vízügyi Fő-
igazgatóság a tavaly el-
készített tervek alapján
benyújtotta azt a 14 mil-
liárd forintos pályázatot,
amelyből a Velencei-tó
parti és kikötői partvéd-
művei megújulhatnak.

Ezt L. Simon László, a
Miniszterelnökség kulturá-
lis örökségvédelemért és
kiemelt kulturális beruhá-
zásokért felelős államtitká-
ra jelentette be május 29-
én, a Velencei-tavi vízis-

port- és turisztikai évad-
nyitón. Az államtitkár a
Velencei-tavi Vízi Sportis-
kola agárdi telephelyén tar-
tott rendezvényen hangsú-
lyozta, a vízisport-infra-

struktúra korábban meg-
kezdett fejlesztési munkáit
folytatják, és a következő
évek a sportélet jövőjét
döntően befolyásolják.

Fontosnak nevezte,
hogy a következő két év-
ben az északi evezőspálya
is megújuljon. Közölte, a
kormány támogatásával és
az evezősszövetséggel kö-
zösen a Velencei-tavi Vízis-
port Szövetség pályázatot
nyújtott be a 2019-es mas-
ters (öregfiúk) világbajnok-
ság megrendezésére.

– Cseh és spanyol riváli-
sok előtt szeretnének nyer-
ni, ehhez pedig az evezős-
pálya rekonstrukciója elen-
gedhetetlen – tette hozzá.

(Forrás: MTI)

A vízisport-infrastruktúra korábban megkezdett fejlesztési
munkáit folytatják – jelentette be L. Simon László
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A Halász Gedeon Központ

első kiállítása 2016. június 28-tól

A 65 éves MKB Bank
gyűjtemény a 200 éves

kastélyban

Megtekinthető

keddtől vasárnapig

10–18 óráig

Kápolnásnyék, Deák Ferenc utca 10.

Dabasi Halász-kastély

Új borünnep, új bor
Debütált az új köntösbe
öltözött Szent Orbán Bor-
ünnep május 28-án: saj-
tok, kézműves termékek,
finom borok, piknik pont
és számos koncert várta
az érdeklődőket.

Ismét látogatható volt a
rendezvényen a présház, ame-
lyet a hagyományok szerint
Vörösmarty Mihály költőnk
és öccse vásárolt édesanyjá-
nak az 1820-as évek táján, és
bemutatkozott a tó sajátos bo-
ra, a Vörösmarty cuvée.

A Vörösmarty-pince mel-
lett piknikpontot alakítottak
ki, ahol még pokrócot is köl-
csönöztek a megpihenni vá-
gyó családoknak, sőt, aki sze-
rette volna, tuk-tukkal utazha-
tott fel a borünnep helyszíné-
re, ingyenesen.

Felvonultak a Velencei
Szent Benedictus Borrend
tagjai, akik borral locsolták
meg az Orbán-szobrot: ha
Szent Orbán megvédi a ter-
mést a fagytól, a néphagyo-
mány szerint a gazdák borral
járulnak a szobra elé, fagykár

esetén azonban megvessző-
zik. A borrend lovaggá avatta
Podhorszky Istvánt, Kápol-

násnyék polgármesterét és
Berényi Jánost.

Egy-egy finom pohár bort

kóstolgatva az este folyamán
Török Ádám és a Mini, Hor-
gas Eszter és a Jazz Trió,
majd pedig Palya Bea dalai-
ban oldódhattak fel a Bence-
hegyre látogatók.

A borok értékelése, a borászok, borászatok jutalmazása elmaradhatatlan Orbán-napon
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Átadták a Szent Benedictus borverseny díjait

A legtöbb arany minősítést
az agárdi L. Simon Borászat
kapta, a második helyen a
szintén agárdi Csóbor Pince,
a harmadikon pedig holt-
versenyben a pákozdi Lics
Pincészet és a pázmándi

Nagy Gábor végzett. Az L.
Simon Borászat egyúttal be-
mutatta a közönségnek a
Vörösmarty cuvée-t, a tó sa-
játos, új borát. A borászat
már többször bizonyított ha-
zai és nemzetközi versenye-

ken, tavaly például a két év-
vel korábbi Vörös gém fan-
tázianevű Cabernet Sauvig-
nonjuk ezüstérmet kapott
a Vinalies Internationales
elnevezésű párizsi megmé-
rettetésen.

Az agárdi Simon Panzióba ta-
karítónői, szobaasszonyi ál-
lásra lehet jelentkezni.
Ugyanitt szőlőmunkára mező-
gazdasági segédmunkásokat
keresnek. Érdeklődni: 30/956-
7652 vagy 22/570-085. (x)
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Sukoró: istenadta fekvés, kulturális értékek
Wéber Anikó

szerkesztoseg@plt.hu

Amikor lánykoromban
először jártam itt, a meg-
látni és megszeretni érzés
fogott el, ami azóta is fog-
va tart. Mára úgy érzem,
ide születtem. Csodálatos
emberek lakják, akikkel
jó együtt élni, és dolgozni
– mondja Sukoróról Mé-
szárosné Hegyi Gyöngyi
Éva polgármester. Vele
beszélgettünk a település
fejlesztéseiről.

– Milyen természeti, kul-
turális értékekkel büszkél-
kedhet Sukoró?

– Istenadta a földrajzi fek-
vése. A hegyoldalakban meg-
bújó borospincék, a takaros
porták sora, a Gyapjaszsák
vagy más néven az Ingókő, az
Olasz gránitfejtő és a Likas-
kő, az Éva- és Angelika-for-
rás látványa mindenkit magá-
val ragad. Mindezek mellett
fontos megemlíteni a történel-
mi nevezetességű református
templomot, a hamarosan

megújuló Szent Ignác katoli-
kus templomot a kálváriával,
a néprajzi házat, a műemlék-
védelem alatt álló 16 épületet,
a több mint kétszáz éves zsel-
lérházat. Nem véletlen, hogy
a legkedveltebb és legszebb
települések első tíz jelöltje
között szerepelünk.

– Milyen sikereket köny-
velhetnek el azóta, hogy a
község polgármestere lett?

– Önkormányzatunk átlát-
ható költségvetésének és gaz-
daságos irányításának kö-
szönhetően polgármestersé-
gem alatt az utóbbi öt évben
látványosan és sokat fejlődött
a település. Legnagyobb be-
ruházásunk az önkormányzati
önerőből megépített orvosi
rendelő volt, amellyel nívós,
európai uniós normáknak
megfelelő betegellátási szol-
gáltatást tudunk nyújtani.
Fontos volt a Sukoró két köz-
igazgatási határát összekötő
főútvonal balesetmegelőzési
és forgalomlassító célú fej-
lesztése, amit gyalogosátkelő
kialakításával értünk el. Telje-

sen megújult a település főte-
re is: új kandeláberek világít-
ják meg a közelmúltban fela-
vatott Batthyány-Móga szob-
rot. Itt található az előbb em-
lített orvosi rendelő, a kibőví-
tett kultúrház, az ősszel áta-
dott borház és könyvtár épü-
lete is. Felújítottuk a Néprajzi
Házat és számos utat a tele-
pülésen. Bővítettük az óvoda
épületét, és új tantermet épí-
tettünk az iskolánkhoz, a gye-
rekeket pedig felújított játszó-
tereink, az új műfüves focipá-
lya és iskolaudvar várja. To-
vábbá számos, a település
zöld területeinek, útjainak
karbantartásához szükséges
gépet tudhatunk magunkénak.

Ezeket a beruházásokat és be-
szerzéseket természetesen pá-
lyázatok elnyerésével és öne-
rő hozzáadásával tudtuk meg-

valósítani. Az utóbbi év leg-
nagyobb beruházása az
5,1 kilométer hosszú Sukoró-
Nadap hivatásforgalmi kerék-
párút megépítése, és a Köpűs-
híd átépítése volt. A finanszí-
rozás és a Velencei-tó és Tér-

sége, Váli-völgy, Vértes Térsé-
gi Fejlesztési Tanács által tör-
ténő kivitelezés L. Simon
László államtitkár, Tessely
Zoltán országgyűlési képvi-
selő, valamint Molnár Krisz-
tián megyei elnök támogatá-
sának köszönhető.

– Hogyan lehet legyőzni a
felmerülő nehézségeket?

– Az én jelszavam: pályáz-
ni és pályázni. Összehangolt
képviselői munkával és az itt
élők támogatásával nagy tet-
tekre lehetünk képesek. Cé-
lom egy kulturált és vonzó te-
lepüléskép kialakítása, az itt
élők összefogásának ösztön-
zése, az életminőség javítása,

a környezettudatos gondolko-
dás erősítése, a természeti és
az építészeti örökség megőr-
zése, valamint gyarapítása.
Szeretném, hogy érezze Su-
koró minden polgára: csak
együtt valósíthatjuk meg ter-
veinket. Az összefogás jegyé-
ben zajlanak kulturális,
szabadidős programjaink is.
Az egyik legkedveltebb a
nyári zenei hangversenysoro-
zat, ennek helyszíne a sukorói
református templom, amely
1702-ben épült és műemléki
védettséget élvez.

– Melyek a további fej-
lesztési feladatok és tervek?

– A legfontosabb, hogy a
felszíni vízelvezetés évek óta
fennálló problémáját megold-
juk, de a Pákozddal együtt-
működő fogászati ellátást is
szeretnénk helyben biztosíta-
ni, ezért pályázunk a rende-
lőnk bővítésére. Az utak kar-
bantartása is elengedhetetlen,
amit részben pályázati forrás-
ból, részben önerőből oldunk
meg, az új iskolai és a régi
óvodai udvart pedig új játszó-
elemekkel gazdagítjuk. Ennek
finanszírozását önerőből vál-
lalta testületünk. Települé-
sünk üdülőfalu, ezért elen-
gedhetetlen, hogy egy több-
funkciós rendezvényteret ala-
kítsunk ki. A képviselő-testü-
let támogatásával azon leszek,
hogy mindent megtegyek te-
lepülésünk jövőjéért. Nekem
ez jó szolgálat. Büszkeségem,
és az eddigi eredmények ju-
talma, amikor az idelátogatók
osztrák faluhoz hasonlítják
Sukorót.

Mészárosné Hegyi Gyöngyi Éva: „A cél a kulturált és vonzó településkép kialakítása”
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Ősszel adták át a településen a borház és könyvtár épületét
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A polgármester
jelszava: pályázni
és pályázni!


